
سوپرجام  بازهم ۳ بر صفر به سود پرسپوليس
کميته انضباطي بار ديگر پرسپوليس را قهرمان سوپرجام معرفي کرد. 
اين کميته پس از کش و قوس هاي فراوان روز گذشته اعلام کرد که تيم 
برانکو برنده ديدار سوپرجام است. استقلالي ها پيش از اين از سازمان 
ليگ خواسته بودند که تاريخ برگزاري سوپرجام را تغيير دهد، اما اين 
درخواست از سوي سازمان ليگ رد ش��د و آبي ها از اين بازي انصراف 
دادند. با اعتراض باشگاه استقلال، کميته انضباطي دوباره اين پرونده را 

بررسي کرد و باز هم رأي به قهرماني سرخپوشان داد. 
---------------------------------------------------

پاداش پرايد را به صاحبخانه  مي دهيم!
عليرضا عبداللهي از عدم رسيدگي به معيشت ورزشکاران مدال آور انتقاد 
کرد. دارنده مدال هاي طلاي نوجوانان جهان و آسيا با اشاره به دريافت 
خودروی پرايد از سوي فدراسيون کش��تي گفت: »فدراسيون به رغم 
مشکلات زيادي که با آن دست و پنجه نرم مي کند به قول و وعده اش 
عمل کرد و خودروي پرايد و جوايز ديگري را که به کشتي گيران پيش 
از رقابت هاي جهاني وعده داده بود اهدا کرد. قصد دارم اين ماشين را 
بفروشم و پولش را به صاحبخانه  بدهم تا ما را از خانه مان بيرون نکند! 

با توجه به گراني شديد مسکن و اجاره بها بايد هرچه  سريع تر اين پول را 
مهيا کنيم تا بتوانيم آن را به صاحبخانه بپردازيم.«

---------------------------------------------------
صعود مقتدرانه واليباليست هاي جوان 

تيم ملي واليبال جوانان ايران در دور گروهي قهرماني آس��يا مقتدرانه 
از سطح کره جنوبي گذشت. در ادامه رقابت هاي واليبال جوانان آسيا، 
تيم کش��ورمان در دومين ديدار خود در مرحله گروهي در حالي برابر 
کره جنوبي قرار گرفت که با توجه به پيروزي دو تيم در ديدار نخست، 
اين بازي حکم صدرنشيني را داشت که در پايان واليباليست هاي جوان 
ايران موفق شدند اين بار هم با نتيجه قاطع 3 بر صفر به پيروزي برسند. 
تيم عطايي با دو برد قاطع به عنوان تيم نخس��ت از گروه  A راهي دور 
بعد شد. واليباليست هاي ايران پس از ايستادن در صدر گروه نخست و 

راهيابي به دور حذفي امروز به ميدان مي روند. 

مراسم برترين هاي 
سعيد احمديان

    گزارش
لي�گ فوتب�ال در 
حالي برگزار شد که 
انتخاب هاي صورت گرفته، انتقادات زيادي را 
اس�ت. ک�رده  لي�گ  س�ازمان  متوج�ه 

 برج ميلاد دوشنبه شب ميزبان مراسم برترين هاي 
ليگ برتر فوتبال در فصل گذش��ته بود، مراسمي 
که خيلي از اهالي فوتب��ال را به معروف ترين برج 
تهران کشانده بود تا از بهترين هاي ليگ هفدهم 

رونمايي شود. 
 حاشيه هاي تمام نشدني

اولين چيزي که در مراسم دوشنبه شب به چشم 
مي آم��د و خيلي ها را عصبي کرده ب��ود تأخير در 
برگزاري مراس��م و حض��ور مهمان��ان متفرقه و 
غيرفوتبالي بود، مراس��مي که برخي از حاضران 
شرکت کننده با سالن کنسرت يا مهماني اشتباه 
گرفته بودند. حضور اين افراد بي ربط آنقدر زياد بود 
که جا براي مهمانان اصلي برنامه که پيشکسوتان و 
چهره هاي نامي فوتبال بودند تنگ شده بود و حتي 
باعث شد تا چهره معروفي مانند حسن روشن که 
با بي احترامي مسئول سالن که او را نشناخته بود 
روبه رو شود و اين پيشکسوت با ناراحتي برج ميلاد 
را ترک کند. روشن در گفت وگو با رسانه ها گفته 
است: »براي گاو و گوسفند احترام زيادتري قائل 
بودند! براي برگزارکنندگان اين مراسم متأسفم. دو 

ساعت نشسته بوديم و هيچ اتفاقي   نيفتاد.«
علاوه بر اين، تأخير يک ساعته در آغاز مراسم و دير 

باز شدن درهاي س��الن هم خيلي ها کلافه کننده 
بود. البته اين بي نظمي و حاش��يه ها سال هاست 
که گريبانگير مراسم هايي است که سازمان ليگ 
و فدراس��يون فوتبال مجري برگزاري آن هستند 
و به نظر مي رسد با گذش��ت سال ها همچنان اين 
ايرادها به قوت خود باقي مانده و اراده اي هم براي 
برگزاري ي��ک برنامه منظم که در ش��أن فوتبال 
کشورمان باشد ديده نمي شود. اين در حالي است 
که به نوشته يکي از خبرگزاري ها، نتيجه حضور دو 
هفته اي بخش زيادي از کارمندان سازمان ليگ در 
جام جهاني روسيه که مي توانست يک کلاس درس 
براي آنها باش��د با برگزاري چنين مراسمي نشان 
داد که هيچ آورده اي نداشته و تنها يک مسافرت 

تفريحي بوده است!
 سر 12 تيم بي کلاه ماند

با تم��ام اين حواش��ي، طب��ق نظر کارشناس��ان 
جايزه مرد س��ال فوتبال ايران به وحيد اميري از 
پرسپوليس رسيد. پرسپوليس بهترين باشگاه شد 
و جايزه بهترين مربي هم به پرسپوليسي ها رسيد 
و برانکو اين جايزه را دريافت کرد. جايزه آقاي گلي 
ليگ هم به علي عليپور از پرسپوليس رسيد. سرور 
جباروف بهترين پاسور و اميد ابراهيمي از استقلال 
به عنوان برترين هافبک انتخاب شد. جايزه بهترين 
مدافع به سيدجلال حسيني و برترين دروازه بان به 
عليرضا بيرانوند از پرسپوليس رسيد. علي قلي زاده 
از سايپا پديده ليگ شد و مهدي شيري از پيکان 
بازيکن اخلاق لقب گرفت. جايزه برترين داور ليگ 

 برتر هم به بيژن حيدري رسيد. 
يکي از مهم ترين ايرادها به اعلام برترين هاي ليگ 
شائبه تقس��يم جوايز بين استقلال و پرسپوليس 
اس��ت. در اي��ن دوره نيز همي��ن اتف��اق رخ داد؛ 
پرس��پوليس با ش��ش عنوان اين جواي��ز را درو و 
استقلال هم دو عنوان کسب کرد. ساپيا و پيکان 
نيز هر کدام يک عنوان برت��ر را به خود اختصاص 
دادند تا س��ر 12تيم ليگ برتري ديگر از تقسيم 

جوايز برترين ها بي کلاه بماند. 
 انتخاب هاي انتقادبرانگيز

اعلام اسامي برترين ها هم مانند هميشه منتقدان 
زيادي داشت و اعلام اس��امي بهترين ها در برخي 
بخش ها باعث تعجب خيلي ها شد. برترين پاسور 
ليگ يک��ي از اين انتخاب ه��ا ب��ود. در حالي که 
خيلي ها در انتظار معرفي محس��ن مس��لمان با 
10پاس گل به عنوان برترين پاس��ور بودند، اين 
عنوان به س��رور جباروف از استقلال رسيد که در 
ليگ هفدهم تنها دو پاس گل داده بود. اين انتخاب 
شائبه اينکه مسئولان س��ازمان ليگ خواسته اند 
دل استقلالي ها را به دس��ت بياورند تا همه جوايز 
به پرسپوليسي ها نرس��د را تقويت کرد. مسلمان 
هم راجع به اين انتخاب در صفحه ش��خصي اش 
در ش��بکه هاي اجتماعي نوش��ت: »امسال هم با 
کلي تحمل نيمکت نش��يني با اختلاف بيشترين 
پاس گل رو توي لي��گ دادم، ولي ب��ازم به حقم 
نرس��يدم... نمي خواهم جزو برترين هاي جعلي و 

رابطه اي باشم!«

علاوه بر اين، انتخاب عليرض��ا بيرانوند به عنوان 
بهتري��ن دروازه ب��ان در حالي که سيدحس��ين 
حسيني دروازه بان اس��تقلال توانسته بود فصل 
پيش با 878 دقيقه دروازه اش را بسته نگه دارد و 
رکورد دار کلين شيت و گل نخوردن در ليگ لقب 
بگيرد براي همگان عجيب بود. حسيني که نسبت 
به اين انتخاب عصباني بود در حاشيه اين مراسم 
گفت: »فکر کنم بايد 2 هزار دقيقه کلين شيت کنم 

تا به عنوان بهترين دروازه بان انتخاب شوم!«
عليرضا فغاني هم نسبت به اينکه او و کمک هايش 
به رغم درخشش در جام جهاني به عنوان داوران 
سال انتخاب نشده اند، گلايه داشت: »نمره من و 
کمک هايم در ليگ برتر ب��الا بود، اما تحت عنوان 
داوران حاضر در جام جهاني تجليل ش��ديم، چه 
لزومي دارد که نخواهند نام ما را به عنوان داوران 

برگزيده اعلام کنند؟!« 
س��يدجلال حس��يني هم به رغم دريافت جايزه 
بهترين مدافع، منتقد ترکيب اس��امي برترين ها 
بود و در واکنشي تند گفت: »آنهايي که مي گويند 
نفرات را کارشناس��ان انتخاب مي کنن��د، دروغ 

مي گويند!«
با اين ح��ال حيدر بهاروند، رئيس س��ازمان ليگ 
با رد اين انتقادات ليس��ت برترين ه��ا را انتخاب 
کارشناسان اهل فن دانست: »برترين هاي فوتبال 
ايران با نظر و رأي کارشناسان انتخاب شدند و ما 
امانتدار رأي صاحب نظران بوديم و به آرا خيانت 

نمي کنيم.«

آينده مديران جوان ورزش
 در گرو اجراي مصوبه مجلس

بحث مديريت هميشه يکي از چالش هاي ورزش ايران بوده و هست و 
اين چالش ها تا جايي ادامه دارند که در نهايت دود آن به چشم ورزش 
مي رود. حضور پرتعداد مديران بازنشسته و کهنه کار در رده هاي بالاي 
مديريتي يکي از چالش هايي است که همچنان ورزش کشورمان با آن 
درگير است و اگرچه در اين سال ها بارها از ممنوعيت آنها صحبت شده، 
اما نه تنها تعدادشان کمتر نشده، بلکه باز هم بر به کارگيري بازنشسته ها 
اصرار دارند. با اين حال مصوبه روز گذش��ته مجل��س راه را براي ورود 

مديران جوان، خوشفکر و فعال هموار خواهد کرد. 
تصويب اصلاح قانون ممنوعيت به کار گيري بازنشستگان گام مثبتي 
در جهت ميدان دادن به نس��ل جواني اس��ت که همچنان پشت خط 
نسل قديم مانده اند. به نظر مي رس��د در حوزه ورزش استفاده مداوم و 
هميشگي از بازنشسته ها يکي از ملزومات مديريتي به حساب مي آيد. 
اگرچه تجربه مديران گذشته ملاک انتخاب آنها در پست هاي مختلف 
به شمار مي رود، اما اين مسئله نبايد بهانه اي براي کنار گذاشتن جوان ها 
باش��د. در اين س��ال ها با اندکي درايت و آينده نگري مي ش��د در کنار 
بازنشسته هاي پرتعداد ورزش، مديران جواني را براي جايگزيني آنها 
تربيت کرد و به اين قشر مستعد ميدان داد، اما اصرارهاي بي مورد براي 
فرصت دادن هاي تکراري به نفرات قبلي زمينه را براي بروز اختلافات 

بزرگ تر و پيچيده شدن شرايط فراهم کرده است. 
با وجود اين، تصويب قانون جديد ديگر راه را براي هرگونه سوءاستفاده 
و پافشاري هاي بي دليل بسته اس��ت. طبق قانوني که نمايندگان ملت 
در بهارستان آن را تصويب کرده اند از اين پس بازنشسته ها حق حضور 
در پست هاي مديريتي ورزشي را ندارند. خوشبختانه نمايندگان با در 
نظر گرفتن همه جوانب اجازه فرصت طلبي را به فرصت طلبان نداده اند، 
چراکه تا قبل از اين هر وقت بحث اش��تغال بازنشسته ها و دوشغله ها 
مطرح مي ش��د قانون گريزان به راه هاي ديگري متوسل مي شدند و با 
گرفتن برخي مجوزها به کار خود ادام��ه مي دادند، ولي در قانون فوق 
ش��رايط فرق کرده اس��ت. از اين پس فقط جانبازان بالاي 50 درصد، 
فرزندان ش��هدا و آزادگاني که دوره اس��ارت آنها بالاي سه سال است 

مي توانند به عنوان بازنشسته در ورزش پست بگيرند. 
متأسفانه تعداد بازنشسته هاي شاغل در ورزش کم نيست و براي پيدا 
کردن آنها کافي است نگاهي به اسامي مديران وزارت ورزش و جوانان و 

سازمان هاي وابسته بيندازيد.
 بسياري از آنها هم شناخته شده هستند و هم اينکه بازنشسته بودنشان 
بر کسي پوشيده نيست. با اين حال با مجوزهايي چون سابقه ايثارگري 
کماکان تصميمات اساسي ورزش را مي گيرند. قانون منع به کارگيري 
بازنشسته ها در پس��ت هاي دولتي لازم الاجراس��ت و قطعاً وزرش نيز 
همانند ساير بخش ها از اين قانون مستثني نخواهد بود. با اين اوصاف 
انتظار مي رود وزارت ورزش هرچه سريع تر براي اجرايي شدن اين قانون 
وارد عمل شود. نکته مهم اينکه اميدواريم بحث خالي شدن پست هاي 
مديريتي از بازنشسته ها مثل بحث مديران دوشغله به دست فراموشي 
سپرده نش��ود. س��پردن مس��ئوليت هاي اجرايي به جوانان و مديران 
نسل هاي جديد با توجه به افکار به روز، خلاق و کارآمد آنها قطعاً به سود 
ورزش تمام خواهد ش��د. ضمن اينکه اين قانون تازه مي تواند در ساير 

بخش هاي کشور نيز مورد استفاده قرار گيرد. 
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شيوا نوروزي

خواستند دل همه را به دست بياورند!
حاشيه اي  بر اسامی برترين هاي ليگ فوتبال که دوشنبه شب معرفي شدند

پايان جشنواره بومي - محلي خواهران بسيج
توجه ويژه به بازي هاي بومي – محلي در سال هاي گذشته بيشتر شده 
و تمامي استان ها تلاش مي کنند تا با زنده نگه داشتن بازي هاي محلي 
خود همگان را با آن آشنا کنند. برگزاري جشنواره هايي در همين راستا 
بهترين اقدام براي همگاني کردن رش��ته هاي بومي اس��ت. به همت 
سازمان ورزش بسيج کشور، هفتمين جشنواره بازي هاي بومي – محلي 
در خراسان رضوي برگزار شد و اين بازي ها فرصت خوبي بود تا بانوان 
ورزشکار گردهم بيايند و توان ورزشي خود را به معرض نمايش بگذارند. 
به گفته زيني وند، مدير ورزش خواهران بسيج، اين جشنواره در هفت 
رشته از جمله هفت سنگ، طناب کشي و سه گانه به ميزباني سپاه امام 
رضا)ع( برگزار شد. در اين دوره از رقابت ها استان هاي مرکزي، تهران و 
اصفهان در بخش تيمي عناوين اول تا سوم را به خود اختصاص دادند. 

خواسته هاي کرش و سکوت فدراسيون

ابهام در مذاکرات فدراسيون
 با سرمربي تيم ملي 

قبل از جام جهاني شرايط حکايت از پايان همکاري کرش با فوتبال 
ايران بعد از بازي هاي روسيه داشت. سرمربي تيم ملي بارها در اين 
راستا مصاحبه هايي با رسانه هاي خارجي کرده بود و فدراسيون هم 
مهر س��کوت بر لب زده بود و عکس العمل خاصي در اين خصوص از 
خود نشان نمي داد و اين سکوت به معناي رضايت تلقي مي شد، اما 
بعد از س��ه بازي ايران در جام جهاني برابر مراکش، اسپانيا و پرتغال 
و البته رضايت م��ردم و تعريف رهب��ري از عملکرد تي��م ملي، نظر 
فدراسيون به طور کلي تغيير کرد و خواستار ادامه همکاري با کرش 
حداقل تا پايان جام ملت هاي آسيا شد. خواسته اي که با واکنش منفي 
کرش مواجه نشد و بار ديگر رفتارها به گونه اي بود که نشان از رضايت 
طرفين براي ادامه همکاري داشت. همکاري اي که تاج کمي بعد تر از 
دنباله دار شدن آن براي چهار سال آينده سخن گفت، آن هم به شرط  
و شروط ها، شرط و شروطي که ش��ايد فشار منتقدان باعث آن شده 

بود، اما خيلي هم غيرمنطقي نبود. 
     

تاج در واقع پيشنهاد تمديد قرارداد کرش براي چهار سال ديگر را داده 
بود، اما به شرط رس��يدن تيم ملي به فينال جام ملت هاي آسيا، بندي 
که با مخالفت سرمربي تيم ملي مواجه نش��د، اما کرش هم در مقابل 
ش��رط هايي را مطرح کرد: »حمايت هاي مالي و تدارکاتي از تيم ملي 
براي حضور در رقابت هاي جام ملت ها که البته هيچ يک از اينها نبايد 
تنها در حد قول بدون عمل باش��د. اقدامات لازم ب��راي هفت بازيکن 
س��رباز تيم ملي، ما از 13 ژوئن 2017 منتظر ارائه راه حل براي چنين 
مسئله اي هستيم. رسيدگي به معوقات عقب افتاده قرارداد و در پايان 
هم  قراردادي رسمي و مکتوب از سوي فدراسيون فوتبال ايران براي 
اينکه همه چيز در حد حرف نباشد و تمامي مباحث مربوط به بازيکنان 

و کادر فني به امضا و توافق برسد.« 
     

 تأکيد کرش به مکتوب ش��دن وعده هاي فدراسيون بي ربط به لغو 
شدن بازي هاي تدارکاتي تيم ملي پيش از آغاز بازي هاي جام جهاني 
نيست. رس��يدگي به معوقات هم در حالي مطرح مي شود که مرد 
پرتغالي نيمکت تيم ملي در شش ماه منتهي به جام جهاني به دليل 
تحريم ها هيچ پولي دريافت نکرده بود، اما گويا حالا ديگر قصد ادامه 
همکاري به اين شکل را ندارد. حمايت هاي مالي و تدارکاتي براي 
حضوري موفق در جام ملت ها نيز توقعي کاملًا منطقي و بجاست. 
حالا مي ماند بندي که در خصوص هفت بازيکن سرباز تيم ملي است، 
مسئله اي که طي روزهاي اخير جنجال هاي زيادي به راه انداخته 
و فدراسيون فوتبال و نظام وظيفه را درگير خود کرده است. بندي 
که تفسير فدراس��يون از آن، گرفتن معافيت بازيکنان تيم ملي به 
دليل حضوري موفق در جام جهاني است، اما نگارش کرش و مطرح 
کردن اينکه از ژوئن 2017 به دنبال آن است، اين ترديد را به وجود 
آورده که آيا حرف سرمربي تيم ملي سهولت در خروج اين بازيکنان 
از کشور با وجود سرباز بودن است يا دقيقاً معافيت آنها، چيزي که 
تاج و همفکرانش اين روزها آن را مطرح مي کنند، مسئله اي که در 
هر صورت باعث ابهام در ادامه همکاري طولاني مدت کرش با ايران 

براي چهار سال آينده شده است. 
 کرش مي گويد رفتن به فينال جام ملت هاي آسيا شدني است، به شرط 
آنکه خواسته هاي او تمام و کمال برآورده ش��ود. تاج اما نمي تواند پاي 
خواسته هاي کرش را امضا کند، چراکه خوب مي داند پذيرفتن اين شروط 
يعني اينکه فدراسيون ديگر بهانه اي براي ادامه همکاري براي چهار سال 
آينده ندارد، حتي اگر کرش ب��ه نيمه نهايي جام ملت ها نرود، چراکه در 
آن صورت باز هم فدراسيون به دليل بدقولي ها بدهکارتر از کرش است و 

همين مسئله باعث شده تا مذاکرات مبهم و مسکوت بماند.

دنيا حيدري

با وجود تمام مشکلات کشتی پا پس نمی کشد 
انتظ��ارات مردم و مس��ئولان از کش��تي 
بسيار بالاس��ت، به طوري که توقع دارند 
از هر تورنمنت و مس��ابقه اي با کسب جام 
و قهرماني بازگرديم. اين کار بسيار سختي 
اس��ت، مخصوصاً با توجه به محدوديت و 
فشارهايي که طي چند س��ال اخير روي 
کشتي بوده است. کش��تي همواره مظلوم 
واقع ش��ده، اما در اين چند س��ال اخير با 
توجه به برخي بي مهري ها، تورم ها و مسائل 
ديگر، فشارها بيش��تر هم شده، اما علم به 
اينکه مردم توقعي جز قهرماني از کشتي ندارند اجازه نمي دهد دست 
روي دست بگذاريم و با برشمردن مشکلات و گله از اين و آن گامي براي 
حل آنها و رسيدن به موفقيت برنداريم. مشکلات هميشه بوده و هست، 
ولي جامعه کشتي هرگز قصد کوتاه آمدن ندارد و مهم ترين مسئله تا 
به امروز، اتحاد همه اعض��اي اين جامعه بوده، از مديران و مس��ئولان 
گرفته تا کشتي گيران و هيئت هاي شهرستان ها و حتي خانواده هايي 
که فرزندان خود را به سمت اين ورزش سوق داده اند. بله، بسياري بحق 
طي اين سال ها به دلايل مختلفي چون بي مهري ها، معضلات مالي و 
مشکلات ديگر دلسرد ش��ده اند، اما هيچ يک از اين مسائل باعث نشده 
تا پاپس بکشيم. خادم به عنوان رئيس فدراس��يون برنامه هاي خوبي 
دارد و چش��م انداز مفيدي براي آينده تدارک ديده که ت��ا به امروز با 
حمايت هاي همه جانبه تمام اعضاي خانواده کش��تي در راستاي آن و 
براي کسب موفقيت گام برداشته شده است. با اين حال کشتي نيازمند 
نگاه ويژه مس��ئولان اس��ت و نمي تواند به تنهايي برابر تمام مشکلات 
بايستد. فدراسيون سعي کرده تا به امروز همه کاستي ها را جبران کند، 
اما چرا بايد پاداش شاگردان اش��کاني با کسب عنوان نايب قهرماني به 
جاي هفت سکه، ريالي محاسبه ش��ود؟! چرا بايد نگاه ها طوري باشد 
که مربيان و ورزشکاران دلسرد ش��وند و پاپس بکشند؟  امروز با وجود 
همه موفقيت ها، خانواده ها ترجيح مي دهند فرزندان خود را به سمت 
رشته هاي ديگري سوق دهند، چراکه به وضوح مي بينند قهرمانان نامي 
و مدال آوران کشتي جهان و المپيک نمي توانند از عهده زندگي خود 
برآيند و در تنگناي شديد مالي قرار دارند، در حالي که کشتي ورزش 
اول کشور است. ورزش پهلواني که مي تواند الگوي اخلاق مداري جامعه 
باشد. براي موفقيت بايد جنگيد و کش��تي هرگز در اين ميدان پاپس 

نکشيده، اما در اين جنگ بي شک نيازمند ياري است. 

فوق ستاره 1۳ سال جوان تر از خودش!
  پيش از اين بارها درباره آمادگي بدني فوق العاده 

 فريدون حسن
      چهره

رونالدو در سن 33 س��الگي شنيده بوديم. همين 
چند ماه قبل وقتي او در ترکي��ب رئال مادريد در 
ليگ قهرمانان اروپا گل هاي اس��تثنايي به ثمر رس��اند، خيلي  از پزشکان اعلام 
کردند که آمادگي بدني فوق ستاره پرتغالي رئال مانند يک بازيکن 20 ساله است. 
اين حقيقت حالا در آزمايش هاي پزشکي اخير رونالدو براي حضور در يوونتوس 
به اثبات رسيده است. آزمايش هاي کلينيک پزشکي تورين نشان مي دهد تنها 
7درصد از بدن رونالدو را چربي تشکيل داده، يعني اينکه او 3 درصد از ميانگين 
بازيکنان حرفه اي در سطح اول فوتبال دنيا کمتر چربي دارد. همچنين آزمايش ها 
نشان مي دهد که حجم عضلات بدن اين بازيکن 50 درصد است که 4 درصد از 
ميانگين بازيکنان اين سطح بيشتر است. 
علاوه ب��ر اين س��رعت خيره کننده او 
يعني 33/98 کيلومتر در ساعت ثابت 
مي کند که ش��رايط فيزيکي رونالدو 
مانند يک جوان 20 س��اله اس��ت. 
پزشکان تورين حالا با قاطعيت اعلام 
مي کنند که فوق ستاره جديد يوونتوس 
13 سال از بدنش جوان تر است. دليل 
اصلي اين مس��ئله را بايد در 
ن��وع تمرين، س��لامت 
زندگ��ي و برنامه ريزي 
درس��ت او جست وجو 
ک��رد، آن ه��م براي 
بازيکني با درآمدي 
و  فوق تص��ور 
آزادي هايي که 
بالطب��ع از آنها 
برخوردار است.

بايد رونالدو را مقابل ايران اخراج مي کردم
با گذش��ت يک ماه از بازي 

 حامد قهرمانی
     بازتاب

تاريخي تيم مل��ي فوتبال 
کش��ورمان برابر پرتغال در 
جام جهاني 2018 که با تساوي يک – يک به پايان رسيد تا 
ايران به رغم شايستگي  از صعود به مرحله يک هشتم نهايي 
جام جهاني باز بماند، حالا شنيدن حرف هاي داور مسابقه در 
تصميم به عدم اخراج رونالدو يک بار ديگر ثابت کرد که بحث 
حضور حتمي ستاره ها در جام جهاني، حتي به قيمت پايمال 
ش��دن حق ديگر تيم ها کاملًا جدي است. انريکه کاسرس 
پاراگوئه اي چند اشتباه تأثيرگذار در جريان بازي داشت، از 
جمله اينکه مي توانست حداقل 15 دقيقه وقت اضافه براي 
بازي در نظر بگيرد، اما تأسف بارترين اشتباه را بايد از زبان 
خودش شنيد، اشتباهي مربوط به صحنه برخورد رونالدو با 
پورعلي گنجي که به اعتقاد بسياري از کارشناسان داوري 

بايد به اخراج ستاره تيم ملي پرتغال منجر مي شد. کاسرس 
در اين خصوص مي گوي��د: »اخراج رونال��دو باعث تغيير 
سرنوشت بازي و ش��ايد حذف قهرمان اروپا مي شد. موقع 
بازبيني صحنه صداي پسري را شنيدم که به زبان خودمان 
حرف مي زد. پسري 15 ساله و پاراگوئه اي که کاور پوشيده 
بود و چند بار التماس کرد که اخراج��ش نکن،  وقتي وارد 
زمين شدم تصميم گرفتم رونالدو را اخراج نکنم.« رسانه اي 
شدن اين اظهارنظر در کنار ديگر اشتباهات کاسرس به طور 
حتم فيفا را با چالشي جدي روبه رو خواهد کرد، چراکه حالا 
مسجل شده مسئله بقاي تيم هاي بزرگ و ستارگان نامدار 
در رقابت هايي چون جام جهاني براي فيفا بسيار مهم تر از 
رعايت انصاف و حق است تا جايي که به راحتي همه چيز 
تحت تأثير نام رونالدو قرار مي گيرد، ستاره اي که به لحاظ 

فيزيکي در اوج آمادگي است، اما...

»من هميشه با احساس      حاشيه
غرور و هيجان پيراهن 
آلمان را بر ت��ن مي کردم، اما ديگر اين احس��اس را 
ندارم.« اين جمله بخشي از حرف هاي مسوت اوزيل، 
مهاجم تيم ملي فوتبال آلمان اس��ت که اين روزها 
بحث خداحافظي اش از تيم ملي و نوع برخوردهاي 
صورت گرفته ب��ا او قبل از آغاز جام جهاني بس��يار 
حاشيه ساز شده است. مس��وت اوزيل پيش از جام 
جهاني   با رجب طيب اردوغان صرفاً به خاطر ترک تبار 

بودن او ملاقات کرد، اما انتشار عکس هايش در کنار 
رئيس جمهور ترکيه با واکنش هاي منفي زيادي که 
بيشتر آنها نژادپرستانه بود، روبه رو شد. اين واکنش ها 
در کنار نمايش ضعيف آلمان در جام جهاني باعث شد 
تا اوزيل تصميم به خداحافظي از بازي هاي ملي بگيرد  
اين بازيکن با وجود اينکه بعد از اين ملاقات صراحتاً 
اعلام کرد ک��ه تنها به دلي��ل احترام به س��رزمين 
مادري اش با اردوغان ديدار ک��رده و از هيچ جريان 
سياس��ي حمايت نمي کند، اما واکنش فدراسيون 
فوتبال آلم��ان به خداحافظ��ي او ب��ه نوعي حس 
نژادپرستانه حاکم بر فوتبال آلمان را تأييد مي کند. 
در بيانيه فدراس��يون آلمان آمده اس��ت: »تصاوير 
ملاقات اوزيل با اردوغان در جامعه آلمان سؤالاتي را 
مطرح کرد که بهتر بود اوزيل به آنها پاسخ مي داد، اما 

او تصميم گرفت که خداحافظي کند، در شرايطي که 
اگر به بيانيه ها و اعتراضات پاسخ مي داد، مي توانست 
در کنار ما بماند تا همانند يک تيم يا برنده شويم يا 
بازنده.« در اين ميان نبايد از واکنش جالب سخنگوي 
صدر اعظم آلمان آنجلا مرکل نيز به سادگي گذشت. 
او عنوان کرده، صدراعظم آلم��ان به تصميم اوزيل 
احترام مي گذارد، اما از نظ��ر او اکثريت ترک تباران 
آلمان به خوبي جذب جامعه اين کش��ور شده اند.« 
خداحافظي اوزيل واکنش تند حزب سبزهاي آلمان 
عليه رينهارد گريندل، رئيس فدراسيون فوتبال اين 
کشور را هم در پي داشته است. سبزها مطرح ترين 
حزب ترک تبار آلمان هس��تند که به گريندل اعلام 
کرده  اند با خداحافظي اوزيل کار س��ختي در پيش 

خواهد داشت.

فرار اوزيل
 از نژادپرستي
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حميد بني تميم

نايب رئيس فدراسيون کشتي


